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WP.0002.5.2022       
Protokół  Nr XLVI/2022 

obrad Sesji Rady Powiatu Kaliskiego, 
która odbyła się w dniu 27 kwietnia 2022 roku. 

 
 
Obrady Sesji Rady Powiatu Kaliskiego rozpoczęły się o godz.13.00 w sali 103 w 
siedzibie Starostwa Powiatowego w Kaliszu, Pl. Św. Józefa 5. 
 
 Ad. 1. Na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r.                             
o samorządzie powiatowym (Dz.U. z 2022 r. poz. 528 ze zm.) Przewodniczący 
Rady Powiatu – Jan Adam Kłysz otworzył XLVI Sesję Rady Powiatu 
Kaliskiego. 
  
 Zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczyło 20 Radnych, co 
stanowiło quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 
 Przewodniczący Rady powitał zaproszone osoby uczestniczące w obradach 
(lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 
 

Ad. 2.  Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - przyjęcia porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik 
nr 3 do niniejszego protokołu).   

  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali porządek obrad wraz                  

z materiałami sesyjnymi.  
Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Kaliskiemu Krzysztofowi 

Nosalowi. 
 

Starosta Kaliski Krzysztof Nosal w imieniu Zarządu Powiatu Kaliskiego 
zawnioskował o wprowadzenie do punktu 6 przedłożonego porządku obrad niżej 
wymienionych projektów uchwał, tj.:  
- do ppkt. f) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022 – uchwała 
otrzymuje nowe brzmienie, 
- do ppkt. g) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kaliskiego na lata 2022 - 2030 – uchwała otrzymuje nowe 
brzmienie. 
- jako ppkt. h) w sprawie skargi Wojewody Wielkopolskiego na uchwałę Rady 
Powiatu Kaliskiego oraz udzielenie pełnomocnictwa. 
 
Wobec braku innych wniosków dotyczących porządku obrad Przewodniczący Rady 
rozpoczął procedurę wprowadzenia do porządku obrad nowych projektów uchwał                
w kolejności zgłoszonej przez Zarząd Powiatu Kaliskiego, tj.: 
 
1) w ppkt. f) wprowadzenie nowego brzmienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
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uchwały budżetowej na rok 2022 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem nowego 

brzmienia projektu uchwały do porządku obrad. 

Za wprowadzeniem nowego brzmienia projektu uchwały do porządku obrad 
głosowało 20 Radnych, przy 20 głosach "za". 

Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek,  Alicja Skrzybalska,  Bogusław 
Szczepaniak, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2022 w nowym brzmieniu, został wprowadzony do 
porządku obrad 20 głosami „za”. 
 
2) w ppkt. g) wprowadzenie nowego brzmienia projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kaliskiego na lata 2022   - 2030 

 
Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem nowego 

brzmienia projektu uchwały do porządku obrad. 

Za wprowadzeniem nowego brzmienia  projektu uchwały do porządku obrad 
głosowało 20 Radnych, przy 20 głosach "za".  

Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński ,Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek , Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kaliskiego na lata 2022 - 2030 w nowym brzmieniu, został wprowadzony do 
porządku obrad 20 głosami „za”. 

 
3) wprowadzenie jako ppkt. h) projektu uchwały w sprawie skargi Wojewody 
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Wielkopolskiego na uchwałę Rady Powiatu Kaliskiego oraz udzielenie 
pełnomocnictwa 
 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem 
przedmiotowego projektu uchwały do porządku obrad. 

Za wprowadzeniem przedmiotowego projektu uchwały do porządku obrad 
głosowało   20 Radnych, 20 głosami  "za". 

Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały w sprawie skargi 
Wojewody Wielkopolskiego na uchwałę Rady Powiatu Kaliskiego oraz 
udzielenie pełnomocnictwa, został wprowadzony do porządku obrad 20 
głosami „za”. 
 

Przewodniczący Rady zapytał o inne uwagi do porządku obrad.  

W związku z brakiem innych uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami.  

Za przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami głosowało 20 Radnych, przy               
20 głosach "za". 

Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek , Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad XLVI Sesji Rady 
Powiatu Kaliskiego wraz ze zmianami został przyjęty 20 głosami „za”. 
 
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 30 marca 2022 
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r. 
4. Przyjęcie protokołu z XLV Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 14 kwietnia 

2022r. 
5. Sprawozdanie Starosty z realizacji uchwał. 
6. Podjęcie uchwał Rady Powiatu Kaliskiego: 

a) zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia  
z Miastem Kalisz w sprawie udzielenia dotacji celowej na współfinansowanie 
kosztów funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy w Kaliszu w 2022 r., 

b) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Kaliszu za rok 2021, 

c) w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej w Powiecie Kaliskim 
za 2021 rok, 

d) w sprawie programu odbudowy populacji zwierzyny drobnej na terenie 
powiatu kaliskiego, 

e) zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia zadań z zakresu administracji 
rządowej, 

f) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022, 
g) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Kaliskiego na lata 2022 – 2030, 
h) w sprawie skargi Wojewody Wielkopolskiego na uchwałę Rady Powiatu 

Kaliskiego oraz udzielenie pełnomocnictwa. 
7. Przyjęcie raportu z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Środowiska dla 

Powiatu Kaliskiego na lata 2020 – 2021. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wnioski i oświadczenia radnych. 
10. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 3. Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu porządku 

obrad -  przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 
30 marca 2022 r. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że protokół obrad XLIV Sesji Rady 
Powiatu Kaliskiego był wyłożony do wglądu w Wydziale Promocji, Informacji i 
Obsługi Rady Starostwa Powiatowego w Kaliszu oraz został udostępniony w wersji 
elektronicznej w systemie eSesja. Zapytał o uwagi. W związku z brakiem uwag, 
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie przedmiotowego protokołu bez 
odczytywania.  

Za przyjęciem protokołu obrad XLIV Sesji Rady Powiatu Kaliskiego bez 
odczytywania głosowało 20 Radnych, przy 20 głosach "za".    
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
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Szczepaniak, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 
 

Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz stwierdził, że protokół obrad 
XLIV Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 30 marca 2022 roku został przyjęty 
20 głosami „za”. 
 

Ad. 4. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - przyjęcie protokołu z XLV Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z 
dnia 14 kwietnia 2022 r. 
  

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół obrad XLV Sesji Rady Powiatu 
Kaliskiego był wyłożony do wglądu w Wydziale Promocji, Informacji i Obsługi Rady 
Starostwa Powiatowego w Kaliszu oraz został udostępniony w wersji elektronicznej            
w systemie eSesja. Zapytał o uwagi. W związku z brakiem uwag, Przewodniczący 
Rady zaproponował przyjęcie przedmiotowego protokołu bez odczytywania.  

Za przyjęciem protokołu obrad XLV Sesji Rady Powiatu Kaliskiego bez 
odczytywania głosowało 20 Radnych, przy 20 głosach "za".    
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 
 

Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz stwierdził, że protokół obrad XLV 
Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 14 kwietnia 2022 roku został przyjęty 20 
głosami „za”. 
 

Ad.5. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - przyjęcie sprawozdania Starosty z realizacji uchwał.        

 Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali sprawozdanie Starosty               
z realizacji uchwał w materiałach sesyjnych. Zapytał o uwagi.   
 

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania 
nad przyjęciem przedmiotowego sprawozdania.                                                                             
 Za przyjęciem sprawozdania Starosty z realizacji uchwał głosowało 20 
Radnych, przy 20 głosach "za"  (sprawozdanie stanowi załącznik nr  4  do 
niniejszego protokołu).  
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Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie Starosty z realizacji 

uchwał zostało przyjęte 20 głosami „za”. 
   

Ad.6a) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego zmieniającej 
uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem 
Kalisz w sprawie udzielenia dotacji celowej na współfinansowanie kosztów 
funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy w Kaliszu w 2022 r. (projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 

uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinie 
pozytywne Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem i Komisji Edukacji, Kultury i 
Sportu (opinie stanowią załączniki nr 6 i nr 7 do niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 

 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" 
podjęła uchwałę Nr XLVI/417/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego 
protokołu).  
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała zmieniająca uchwałę w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Kalisz w 
sprawie udzielenia dotacji celowej na współfinansowanie kosztów 
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funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy w Kaliszu w 2022 r., została 
podjęta 20 głosami „za”. 

 
Ad.6b) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Kaliszu za rok 2021 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu). 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 

uchwały w materiałach sesyjnych.  Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinie 
pozytywną Komisji Edukacji, Kultury i Sportu (opinia stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 

 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" 
podjęła uchwałę Nr XLVI/418/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 11  do niniejszego 
protokołu).  
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 
Kaliszu za rok 2021, została podjęta 20 głosami „za”. 

 
Ad.6c) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej w Powiecie Kaliskim za 2021 
rok (projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu). 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 

uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinie 
pozytywne Komisji Edukacji, Kultury i Sportu i Komisji Budżetu i Gospodarki 
Mieniem (opinie stanowią załączniki  nr 13 i nr 14 do niniejszego protokołu). 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 

 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" 
podjęła uchwałę Nr XLVI/419/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 15  do 
niniejszego protokołu).  
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie przyjęcia oceny 
zasobów pomocy społecznej w Powiecie Kaliskim za 2021 rok, została 
podjęta 20 głosami „za”. 

 
Ad.6d) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
programu odbudowy populacji zwierzyny drobnej na terenie powiatu 
kaliskiego (projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu). 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 

uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię 
pozytywną Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego (opinia stanowi załącznik  
nr 17 do niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 

 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" 
podjęła uchwałę Nr XLVI/420/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 18  do 
niniejszego protokołu).  
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
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Szczepaniak, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie programu 
odbudowy populacji zwierzyny drobnej na terenie powiatu kaliskiego, została 
podjęta 20 głosami „za”. 

 
Ad.6e) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia zadań z zakresu administracji rządowej (projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu). 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 

uchwały w materiałach sesyjnych. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię 
pozytywną Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem (opinia stanowi załącznik  nr 20 
do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 

 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" 
podjęła uchwałę Nr XLVI/421/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 21  do 
niniejszego protokołu).  
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek,  Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia zadań z zakresu administracji rządowej, została podjęta 20 
głosami „za”. 
 

Ad. 6f) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na rok 2022 (projekt uchwały w pierwszym 
brzmieniu stanowi załącznik  nr 22 do niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych, zaś projekt uchwały w nowym brzmieniu przed 
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Sesją (projekt uchwały w nowym brzmieniu stanowi załącznik  nr 23 do niniejszego 
protokołu). 

  Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię pozytywną Komisji Budżetu                      
i Gospodarki Mieniem (opinia stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 

Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20  Radnych, przy 20 głosach "za" podjęła 
uchwałę Nr XLVI/422/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 25  do niniejszego 
protokołu).  
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2022 rok w nowym brzmieniu została podjęta 20 głosami „za”. 

 
Ad. 6g) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kaliskiego na lata 2022 - 2030 (projekt uchwały w pierwszym brzmieniu  stanowi 
załącznik nr 26 do niniejszego protokołu). 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 
uchwały w materiałach sesyjnych, zaś projekt uchwały w nowym brzmieniu przed 
Sesją (projekt uchwały w nowym brzmieniu stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu) Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię pozytywną Komisji 
Budżetu i Gospodarki Mieniem (opinia stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 
protokołu). 
 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 20 głosach "za" 
podjęła uchwałę Nr XLVI/423/2022 (uchwała stanowi załącznik nr 29  do 
niniejszego protokołu).  
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Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała zmieniająca uchwałę w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kaliskiego na 
lata 2022 - 2030 w nowym brzmieniu, została podjęta 20 głosami „za”. 

 
Ad.6h) Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 

porządku obrad - podjęcie uchwały Rady Powiatu Kaliskiego w sprawie skargi 
Wojewody Wielkopolskiego na uchwałę Rady Powiatu Kaliskiego oraz 
udzielenie pełnomocnictwa (projekt uchwały stanowi załącznik nr 30 do 
niniejszego protokołu). 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy projekt 

uchwały przed Sesją. Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał opinię pozytywną 
Komisji Organizacyjno - Statutowej (opinia stanowi załącznik  nr 31 do niniejszego 
protokołu). 
Następnie Przewodniczący Rady poinformował cyt.: „Tak się dzieje w Polsce, że 
system prawa powinien być jednolity, a nie jest taki. Jest kształtowany przez wyroki 
sądów administracyjnych z uwagi na to, że prawo nie jest i nie może być ścisłe, 
określa je w sposób ogólny. W zależności od tego, jak prawnicy rozumieją te 
przepisy, tak też nam podpowiadają i tak my stanowimy prawo. Następstwem tego 
są sytuacje, że w tej samej sprawie, w różnych województwach są różne 
stanowiska. Dotknęło to też naszej uchwały dot. statutu jednej z jednostek powiatu 
kaliskiego. Dyskusja jest nad tym, czy statuty np. Domu Dziecka powinny być 
publikowane w Dzienniku Urzędowym? Zapoznałem się z wyrokami sądów 
administracyjnych i rzeczywiście decyzje są różne. Mieliśmy w zaskarżonej 
uchwale zapis, że statut będzie podlegał publikacji w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Wielkopolskiego. Cóż za problem? Chyba dobrze, że statut jest 
publikowany i całe społeczeństwo będzie znało jego treść.(…) Podjęliśmy tę 
uchwałę w grudniu 2021 r i Wojewoda miał 30 dni na wyeliminowanie tej uchwały 
lub wskazanego przepisu z obrotu prawnego. Wojewoda nie skorzystał z tej 
możliwości. Złożył natomiast skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego na 
tę uchwałę. Moim zdaniem uczynił to dlatego, że sam nie wie, jak należy stosować 
prawo w tym zakresie. Na naszym przykładzie chce się dowiedzieć, czy statuty 
jednostek takich jak Dom Dziecka należy publikować czy nie. Stąd też złożył skargę 
na uchwałę. My nie mamy możliwości jej nieprzekazania do sądu. Jest to skarga do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Za pośrednictwem organu, organem tutaj 
jest Rada Powiatu, która podjęła tę uchwałę, więc władna jest Rada Powiatu, żeby 
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ją przekazać i ta uchwała właśnie to czyni. Tą uchwałą przekazujemy tą skargę do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, jednocześnie udzielając pełnomocnictwa 
osobie, która będzie nas tam reprezentować. Tu jest coś więcej jeszcze 
powiedziane, w tej uchwale wyrażamy pewne stanowisko dotyczące tego, czy to, 
co zrobiliśmy w grudniu, jest poprawne, czy też niepoprawne. No i trudno by było 
dyskutować nad tym, że coś w grudniu co zrobiliśmy jest niepoprawne, uważamy, 
że jest poprawne i takie stanowisko kierujemy, ponieważ w pewny sposób 
zaprzeczylibyśmy sobie, co zrobiliśmy w grudniu. Więc ja tu oczywiście stoję na 
stanowisku jasnym, że ciągłość decyzyjna nasza musi być jednolita (…) Stąd też w  
tej uchwale są trzy rzeczy - samo stwierdzenie przekazania do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego jest oczywiste, musimy to przekazać prawo tak stanowi, 
prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. Po drugie udzielamy 
pełnomocnictwa i po trzecie wyrażamy swoje stanowisko - tak zrobiliśmy dobrze. 
Będzie nas reprezentował adwokat. Co sąd stwierdzi to się okaże w wyniku 
złożenia tej skargi, która i tak musi trafić do sądu”. 
 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.   
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały. 
 

 Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, przy 18 głosach "za" i 
dwoma głosami „wstrzymującymi się” podjęła uchwałę Nr XLVI/423/2022 (uchwała 
stanowi załącznik nr 32  do niniejszego protokołu).  
 
Wyniki imienne: 
Za (18) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Wincenty 
Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
WSTRZYMUJE SIĘ (2) 
Krzysztof Nosal, Bogusław Szczepaniak. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie skargi Wojewody 
Wielkopolskiego na uchwałę Rady Powiatu Kaliskiego oraz udzielenie 
pełnomocnictwa, została podjęta 18 głosami „za” przy dwóch głosach 
„wstrzymujących się”. 
 
Ad.7. Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji następnego punktu 
porządku obrad - Przyjęcie raportu z realizacji Powiatowego Programu 
Ochrony Środowiska dla Powiatu Kaliskiego na lata 2020 – 2021. 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali przedmiotowy raport w 
materiałach sesyjnych; przedmiotowy raport był przedmiotem posiedzenia Komisji 
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Infrastruktury i Porządku Publicznego i został przez tą Komisję przyjęty. 
  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.                       
 Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do 
głosowania nad przyjęciem przedmiotowego raportu. 
 
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, 20 głosami "za" przyjęła raport 
z realizacji Powiatowego Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Kaliskiego na 
lata 2020 – 2021 (raport stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu).  
 
Wyniki imienne: 
Za (20) 
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Sławomir Czapski, Krzysztof Dziedzic, 
Paweł Kaleta, Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof 
Kubasik, Henryk Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof 
Nosal, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak, Artur Szymczak, Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI(1) 
Janusz Nowak. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że raport z realizacji Powiatowego Programu 
Ochrony Środowiska dla Powiatu Kaliskiego na lata 2020 – 2021, został 
przyjęty         20 głosami „za”. 
 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz udzielił głosu Radnej Alicji 

Skrzybalskiej. 
 Radna Alicja Skrzybalska powiedziała cyt.: „Panie, Przewodniczący, 
Panowie i Panie Radni, pandemia wymusiła, że trochę nas tutaj nie było, więc 
dzisiaj pozwoliłam sobie przygotować interpelację. Przepraszam już z góry, że jest 
ich trochę. Pierwsza to interpelacja dotycząca przebudowy drogi Iwanowice – 
Brzeziny. Otrzymałam petycję od mieszkańców Sobiesęk, która brzmi mniej więcej 
tak, tylko fragment przeczytam: Niżej podpisani mieszkańcy wsi Sobiesęki Drugie i 
Sobiesęki Trzecie zwracamy się z prośbą o podjęcie niezwłocznych działań 
związanych z naprawą nawierzchni drogi powiatowej, usunięciem uschniętych 
drzew rosnących przy tej drodze oraz budową zatoczki autobusowej. Chodzi o 
odcinek newralgiczny, gdzie brakowało nam tam finansów i nie został on 
dokończony. Jeżeli chodzi o drzewa, tutaj wyszczególniono te drzewa. A jeżeli 
chodzi o zatoczkę, to chodzi o to, że autobus, który tam jeździ nawracał na posesji 
jednej z Pań i dlatego jest tak potrzebna tam zatoczka. Ja tą petycję przekażę tutaj 
Państwu, bo dzisiaj, ja dostałam tą petycję tylko drogą elektroniczną i przy tej 
petycji mam 120 podpisów mieszkańców także przekaże oryginał. Druga 
interpelacja dotyczy miejscowości Marchwacz właściwie Michałów, Murowaniec, to 
Panie Starosto, o czym mówiliśmy już kilkakrotnie tutaj i co było z Pana strony, 
jakby przychylnie opiniowane. Chodzi o budowę ścieżki, która by połączyła 
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Murowaniec z Marchwaczem. Ścieżka będzie na terenie Michałowa. Są 
uzgodnienia między władzami Gminy Opatówek i Gminy Szczytniki, którzy tak jak 
zwykle partycypują w kosztach budowy ścieżki. Teraz również chcieliby to zrobić, 
więc bardzo Pana prosimy może chociaż o rozpoczęcie, chociaż o projekt, żeby już 
to zaczęło się jakoś toczyć. Trzecia sprawa, chciałabym przypomnieć, bo na 
poprzedniej chyba sesji albo jeszcze wcześniej wyszła sprawa drogi Lipka - 
Mroczki, kiedyś tam dawniej Pan tutaj Benedykt mówił, że macie Państwo w 
planach remont tej drogi, czy rozbudowę tej drogi. Ja spotykam się z pytaniami od 
mieszkańców konkretnie czy będzie czy nie, bo droga jest w fatalnym stanie. Brak 
zatoczek autobusowych i nawierzchnia jest wieloletnia i uległa degradacji. Także to 
jest moje pytanie. Na sam koniec zostawiłam to co najgorsze. Trzy lata była 
Komisja Rewizyjna, ona była na drodze Marchwacz - Lipka przez Staw i na tej 
Komisji sformułowaliśmy wnioski, prawda Pani Przewodnicząca. Prosiliśmy o 
naprawę ścieżki, która w pewnych miejscach zsuwa do rowu. Prosiliśmy również o 
uzupełnienie poboczy. Ja napisałam trzy interpelacje w tej sprawie. Niektóre koleiny 
między asfaltem, a ścieżką są prawie do kolan”. Dalej Radna przypomniała o 
prośbie związanej z chodnikiem przy sklepie Dino.  
 Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz zabrał głos i przypomniał system 
zgłaszania interpelacji, że zgodnie z przepisami właściwej ustawy powinny być 
zgłaszane wyłącznie pisemnie. W terminie 14 dni Zarząd Powiatu jest zobowiązany 
do odpowiedzi na pisemną interpelację. Interpelacje Radni mogą zgłaszać także w 
okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady  udzielił głosu Radnemu Henrykowi Kurkowi. 
Radny Henryk Kurek przypomniał o swoich działaniach na rzecz ubezpieczeń 

społecznych i emerytur dla rolników oraz o oświadczeniu, które złożył do Rady 
Ministrów. Radny poinformował, iż Rząd zajmie się tym tematem w lipcu tego roku. 
Radny zwrócił się z prośbą o realizację ścieżki rowerowej (ok. 300 m) w 
Sierzchowie wzdłuż drogi wojewódzkiej oraz wspomniał, iż w m. Szulec jest 
„poprzerywana ścieżka”.  Następnie Radny Kurek przypomniał swoje działania na 
rzecz PKS-u oraz poruszył kwestię związaną z kolejką wąskotorową i powiedział 
cyt.: „Sami wiecie, że na początku z Gminy Opatówek byłem sam jeden, a teraz jest 
szansa, że Opatówek się zgodzi”.  
 Głos zabrał Przewodniczący Rady i w odniesieniu do wypowiedzi Radnego 
Henryka Kurka przypomiał, iż cyt.: „Powiat Kaliski  przejął również organizację 
transportu publicznego na terenie naszego Powiatu, na terenie 11 gmin”. Następnie 
w odniesieniu do sprawy związanej z kolejką wąskotorową powiedział cyt.: „Ja 
również byłem wielkim orędownikiem kolejki. Kolejka ma ponad 100 lat w tej chwili. 
Przypomnę, że chyba w 2016 roku po raz pierwszy w budżecie w historii Powiatu 
Kaliskiego zostały wyasygnowane stosowne środki na remont kolei wąskotorowej. 
Gdy przejęliśmy aktem notarialnym w listopadzie ten majątek skarbu państwa w 
użytkowanie wieczyste, od tego momentu remontujemy kolejkę. Część Państwa 
Radnych miała okazję też  przejechać się kolejką od Petryk, aż do Złotnik, abyśmy 
wiedzieli, z czym mamy do czynienia. (…) Jest taki mój wniosek do Zarządu, aby tą 
dobrą tendencję wyznaczania niewielkich środków, ale jednak na utrzymanie tej 
kolejki na wymianę podkładów, na wymianę tego podkładu kamiennego również co 
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roku utrzymywać (…) Aby ona funkcjonowała, by była świadectwem tak naprawdę 
naszego Powiatu tym historycznym”. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Krzysztofowi Dziedzicowi. 
 Radny Krzysztof Dziedzic zapytał o przebieg projektowania ciągu pieszo-
rowerowego jako kontynuację ścieżki rowerowej na trasie: Opatówek Colian – 
Trojanów (do skrzyżowania z miejscowością Szałe) oraz chodnika w Chełmcach od 
kościoła do ronda. Radny K. Dziedzic podkreślił, że wniosek ten pojawiał także ze 
strony Członka Zarządu Mieczysława Łuczaka, radnych, sołtysa i mieszkańców 
Chełmc. Radny zapytał o perspektywę czasową tej inwestycji. Dalej Radny 
Dziedzic pytał o przeprawę dla pieszych i rowerzystów przez rzekę w Trojanowie 
obok mostu drogowego. Radny poprosił o przyśpieszenie prac projektowych. 
Radny w imieniu sołtysów wsi Cienia Pierwsza i Chełmce podziękował Zarządowi 
Powiatu Kaliskiego za realizację projektu w zakresie podnoszenia bezpieczeństwa 
na przejściach dla pieszych przy drogach powiatowych. Radny zwrócił się z prośbą 
aby cyt.: „ Kontynuować te nabory za pośrednictwem Wojewody. Te środki są do 
pozyskania, wnoszą wiele bezpieczeństwa, poprawy bezpieczeństwa, aby Zarząd 
też kontynuował kolejne przejścia dla pieszych”. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Sławomirowi Czapskiemu. 
 Radny Sławomir Czapski przypomniał, iż cyt.: „Panie Przewodniczący, 
Wysoka Rado swego czasu na tej sali padła interpelacja w sprawie drogi Goliszew - 
Złotniki –Stawiszyn. Ona tak się nam rozmyła niemniej jednak problem pozostał i ta 
droga jest rzeczywiście w katastrofalnym stanie, dlatego chciałbym 
zasygnalizować, poprosić Zarząd, zapytać, czy w tym kierunku szuka się 
rozwiązań, bo Starosta przekonywał, że nie da się napisać takiego projektu który tą 
drogę można było zmodernizować, z racji, że te punktacje, którą ta droga 
otrzymała, nie dawały szans na realizację inwestycji. Ale czy jakieś inne 
rozwiązanie przez współpracę z samorządami Gminy Żelazków, Stawiszyn nie 
udałoby się wypracować, bo ta droga w pewnym sensie jest strategiczna. Z racji tej, 
że tam jest naprawdę chyba największy ruch na odcinku od Goliszewa do 
Stawiszyna i dalej w kierunku Pleszewa, gdzie przecina kilka ważnych  długich 
ciągów. Jest też duży zakład chłodnia, która ostatnio rozbudowała się i tamten 
transport taki ciężki, trzydziesto-czterdziesto tonowy, który się przemieszcza, tą 
drogę degraduje już całkowicie.”. 
 Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz zgodził się z wypowiedzią Radnego 
Sławomira Czapskiego. 

 
Ad. 9. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Łuczak. 
 Radna Alicja Łuczak podziękowała Dyrektorowi Wydziału Dróg 
Powiatowych Pawłowi Kociokowi za szybką reakcję w zakresie drobnych inwestycji, 
takich jak przekopy, lustra, lampy. Następnie Radna odniosła się do raportu 
dotyczącego ochrony środowiska i powiedziała cyt.: „Raport bardzo mi się podobał i 
chciałam pochwalić cały program deszczówka. Chciałam tylko zapytać, dlaczego 
tak mało gmin jednak korzysta z niego, bo to jeszcze chyba za mało jest 
rozpropagowane, w związku z czym skoro to jest punkt wnioski, to ja mam taki 
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wniosek, żebyśmy może jeszcze bardziej wypromowali ideę ochrony środowiska i 
to zarówno w zakresie właśnie też deszczówki, ale też i ochrony lasów. Chciałabym 
się dowiedzieć na przykład, ile zostało wyciętych, ile zostało zalesionych. Tak jak 
jadę, na Florentynie to sami widzimy, że tam cała połać jest wycięta, a ile? gdzie?, 
w których miejscach zostało zalesione? Chciałabym też się dowiedzieć jeszcze 
bardziej szczegółowo na temat po pierwsze kanalizacji, to nie jest nasze zadanie  
Powiatu, trzeba może zwrócić się o dane do poszczególnych gmin. Jak wygląda 
infrastruktura kanalizacyjna, ściekowa, jak wygląda właśnie badanie gleb, ilu 
rolników korzysta, bo tam czytaliśmy o tym ile dokładnie rolników korzysta z 
badania gleby i skorzysta z tej wiedzy, żeby nowoczesne gospodarstwa prowadzić. 
Więc reasumując (…) taki wniosek, żeby jeszcze bardziej wypromować ideę 
ochrony środowiska w każdym zakresie, jeśli chodzi o ochronę gleb, hałas,  
infrastrukturę, kanalizacja w całym zakresie, ale też po drugie, żeby edukować 
społeczeństwo też w zakresie segregacji śmieci. Może na następny raz Panie 
Przewodniczący opowie nam Pan o „Orlim Stawie”, o inwestycjach, które się tam 
zadziały. Być może jeszcze bardziej trzeba edukować społeczeństwo, by zwrócić 
się do firm producentów opakowań, żeby opakowania były bardziej ekologiczne, a 
nie takie, które problemy stwarzają, jeśli chodzi o odzysk. Zatem, jeśli chodzi o tę 
część mojej wypowiedzi to wnioski są dwa edukacja i promocja idei ochrony 
środowiska”. 
 Przewodniczący Rady w odniesieniu do wypowiedzi Radnej Alicji Łuczak 
powiedział cyt.: „W zakresie promowania ochrony środowiska powiem, że to jest 
cała działalność Związku Komunalnego Gmin Czyste Miasto Czysta Gmina.  W 
statucie mamy taki obowiązek, który jest realizowany codziennie, umawiamy się  na 
rozmowy  w szkołach z nauczycielami. Edukujemy dzieci, edukujemy również 
przedszkolaków. Uczestniczymy w konkursach, również fundujemy nagrody w 
konkursach dotyczących ochrony środowiska. Ostatnio brałem udział w takim 
konkursie z okazji Dnia Ziemi. Finał tego konkursu był w III Liceum imienia Mikołaja 
Kopernika w Kaliszu. Nasi pracownicy dążą do tego, aby jak najszerszym kręgiem 
objąć właśnie tą edukację. Zakupiliśmy Ecoharmonogram, taki program, który 
informuje o wszystkim, co się wiąże z odpadami, ale również edukuje. Jest tam 
taka biblioteka informacji, co jest odpadem, a co nie i do którego woreczka, czy do 
żółtego, czy do niebieskiego, czy do takiego, a nie innego należy wrzucić określony 
odpad, żeby każdy mógł mieć w domu u siebie tą informację, czy to na komputerze, 
czy też smarfonie. Ten program informuje nas - uważaj, uważaj dzisiaj o godzinie 
10:00 masz odbiór śmieci, więc wystaw te śmieci, jest tak mądrym urządzeniem, 
wystarczy tylko to pobrać za darmo na terenie całego powiatu. Ten program działa 
na terenie w ogóle 23 gmin. Zachęcam, kilka tysięcy osób już pobrało ten program. 
Robimy bardzo dużo w zakresie edukacji. Jeżeli Państwo będziecie mieli taką wolę, 
zapraszam również do Związku Komunalnego Gmin Czyste Miasto, Czysta Gmina. 
Wydajemy w tej chwili 145 milionów złotych na modernizację zakładu, który będzie 
podejrzewam, że najnowocześniejszy w Polsce pod względem zagospodarowania 
bioodpadów. Fermentacja, instalacja fermentacji, która jest budowana, kosztuje nas 
80 milionów złotych. W tej chwili powstaje taka  duża inwestycja. W związku z tym 
naprawdę też jest co oglądać w Orlim Stawie, to tylko Państwa wola czy będziecie 
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chcieli skorzystać z takiej możliwości. To tyle w zakresie też uzupełnienia 
wypowiedzi Pani Radnej Alicji Łuczak. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Staroście Kaliskiemu Krzysztofowi 
Nosalowi. 
 Starosta Kaliski odniósł się do poszczególnych zapytań i interpelacji 
Radnych: 
- w kwestii zgłaszanych inwestycji drogowych powiedział cyt.: „Ja może na 
początku ogólnie powiem,  jeżeli chodzi o te wszystkie wnioski, które dotyczą czy to 
przebudowy dróg, czy też remontów, czy budowy  ścieżek, oczywiście wszystkie 
potrzeby, które tu już dzisiaj padły są nam znane. Myślę, że tutaj też była 
wielokrotnie od nich mowa. Problem jest taki, że rzeczywiście, czy podejmować 
decyzje już dzisiaj na przykład o projektowaniu, czy też się wstrzymać i tu mamy 
zawsze dylemat i staramy się do każdej sprawy trochę indywidualnie podejść, 
ponieważ według zasady, że byt kształtuje świadomość, jeżeli mamy program, bo 
tak jak na przykład w Polskim Ładzie 95% dofinansowania, to projektujemy to 
zupełnie inaczej. Tak bardziej docelowo, żeby to już było na długie lata. Natomiast 
jeżeli nie ma programu, z którego możemy czerpać dofinansowanie, to musimy 
zrobić na tyle na ile nas stać. To jest jedna sprawa. Druga kwestia to wzrost cen w 
ostatnich miesiącach. Bardzo trudno cokolwiek projektować, jeżeli chodzi o budżet, 
co chwila jesteśmy zaskakiwani wzrostami cen. W tej chwili musimy też sobie 
zdawać sprawę, że od 1 lipca będziemy mieli spadek dochodów z tytułu podatku 
PIT. (…) Mówię to nie dlatego, żeby odbijać piłeczkę, ale też proszę o 
wyrozumiałość, że my musimy tak naprawdę każdego dnia wręcz patrzeć na te 
nasze wydatki budżetowe. Musimy pokończyć także te inwestycje, które dzisiaj są 
rozpoczęte, żeby je finansować i będziemy planować nowe. Natężenie ruchu na 
bardzo wielu drogach naszych, jest tak ogromne, że trzeba było zupełnie w inny 
sposób podchodzić nawet do kategoryzowania i do projektowania. Także trudności 
mnóstwo, natomiast to co możemy to  robimy”, 
- w odniesieniu do drogi w Sobiesękach powiedział cyt.: „Wolałbym, żebyśmy to 
przebudowali już w takim kształcie, jak być powinno. Jeszcze raz tylko powiem, że 
to nie była kwestia braku wyobraźni ze strony powiatu inwestora, tylko takie były 
pieniądze”, 
-  w kwestii ścieżki Marchwacz – Michałów powiedział, że jest deklaracja ze strony 
Gminy i będzie realizowana, 
 - w odniesieniu do kolein przy ścieżce rowerowej na odcinku Marchwacz – Staw 
zwrócił uwagę, iż jest to efekt ludzkiej złośliwości – ludzie rozjeżdżają drogi, 
- w kwestii terenów w m. Staw i przy sklepie Dino powiedział cyt.: „(…) Najchętniej 
bym widział takie porozumienie z Gminą, gdzie my zostawimy sobie pas drogowy i 
będziemy się tym pasem drogowym zajmować. Bardzo chętnie oddamy resztę tego 
terenu do zagospodarowania gminie, tam już nam się kończy trwałość projektu, 
więc nie ma problemu, bo tam w ogóle był problem z zakwalifikowaniem kosztów. 
Powiedzmy, żeby zaasfaltować cały rynek w Stawie i po prostu, bo to gmina wydaje 
decyzję o warunkach zabudowy, i żeby rzeczywiście gmina po swojemu to 
zagospodarowała, a my bardzo chętnie ten teren oddamy”, 
- w sprawie kładki czy poszerzenia mostu w Trojanowie powiedział, że jest pomysł, 
jak zaprojektować wspomnianą kładkę pieszo – rowerową, aby było tanio,  
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- w kwestii drogi Goliszew – Złotniki – Stawiszyn powiedział, że wspomniana droga 
w gminie Stawiszyn ma charakter gminny, gmina ma przygotowany projekt w tym 
zakresie i czeka na kolejny program dotacyjny z PROW. Natomiast na terenie 
gminy Żelazków jest to droga powiatowa, powiat przekazał ją gminie w użyczenie. 
Ostatnie ustalenie z wójtem Żelazkowa związane było z projektowaniem tej drogi, 
by złożyć wnioski o dofinansowania. Starosta wspomniał również o bieżącym 
uzupełnieniu najpoważniejszych ubytków, głównie na terenie Złotnik, 
- w sprawie wypowiedzi Radnej Alicji Łuczak powiedział cyt.: „ W sprawie promocji 
ekologii, to myślę, że tu nie ulega wątpliwości, to co możemy staramy się robić. 
Zresztą dzisiaj chociażby też kwestia pomocy kołom łowieckim w sprawie ginących 
gatunków, czy to ptaków, czy ssaków, więc staramy się. Wspieramy spółki wodne, 
również jeżeli chodzi o odwodnienia terenów, jesteśmy jako Powiat mocno 
zaangażowani w taki program partnerstwa wodnego takich lokalnych partnerstw 
wodnych (…)Ja też osobiście jestem członkiem takiego zespołu w Ministerstwie 
Rolnictwa, który  zajmuje się ochroną gleb i wód, więc jest to dla nas bardzo istotny 
temat. Jesteśmy najbardziej suchym miejscem w Polsce, odkąd są pomiary w 
Polsce, teren pomiędzy Kaliszem a Turkiem jest najbardziej suchy. Tam jest 
zawsze najmniejsza liczba opadów (…) Jeżeli chodzi o lasy, więc my nadzorujemy 
lasy prywatne, to, co tu koleżanka mówiła, że gdzieś tam wycięto, to jest Las 
Państwowy. Ja myślę, że wycięto i posadzono, tylko jeszcze nie widać, że rośnie 
Jeżeli chodzi o Lasy Państwowe, to chcę powiedzieć Państwu, że mamy naprawdę 
wzorowo je prowadzone, czasami trochę nawet się burzyłem, że to jest ogromne 
gospodarstwo, które do niedawna jeszcze do budżetu państwa nie wpłacało 
złotówki. Właściwie to kilkanaście lat temu dopiero utworzono zapis, że lasy 
musiały odprowadzać część swoich dochodów na rzecz właśnie budowy dróg na 
fundusz drogowy, ale na pewno jeżeli chodzi o zagospodarowanie tych lasów, o ich 
zdrowotność, to z pewnością jesteśmy wzorem dla Europy. Natomiast my 
nadzorujemy lasy prywatne i  również w naszej kompetencji są zgody na 
odniesienia gruntów. Oczywiście przygotujemy taką statystykę, więc myślę, że 
wszystkim z Państwa Radnych przekażemy taką statystykę (…)”. 
Starosta wyraził wdzięczność za słowa dotyczące inwestycji związanych z 
przejściami dla pieszych. 
 Następnie Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz: 
- poinformował, iż w dniu dzisiejszym Komisja Infrastruktury i Porządku Publicznego 
złożyła wniosek do Zarządu Powiatu Kaliskiego w sprawie informacji dla Radnych 
Powiatu Kaliskiego o wydarzeniach i akcjach organizowanych przez Powiat Kaliski, 
- zaprosił Radnych Powiatu Kaliskiego na: majowe obchody, jakie odbędą się w 
Kaliszu przy Ratuszu, spotkanie z Dyrektorem Szpitala Radosławem Kołacińskim i 
pracownikami szpitala kaliskiego, które odbędzie się w dniu 11 maja br w szpitalu 
oraz na spotkanie z Józefem Zychem w ramach obchodów 25-lecia przyjęcia 
Konstytucji RP, które odbędzie się w dniu 12 maja br. na kaliskim wydziale WP-A 
UAM w Poznaniu, 
- zapowiedział, iż kolejna Sesja Rady Powiatu Kaliskiego odbędzie w dniu 25 maja 
br, natomiast Sesja absolutoryjna planowana jest w dniu 22 czerwca br., 
- przedstawił informację o pomocy jaką udziela Powiat Kaliski osobom przybyłym z 
Ukrainy. 
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 Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Dariuszowi Korczyńskiemu. 
 Radny Dariusz Korczyński i poinformował, iż w dn. 10-12 czerwca br. 
planowane jest wyjazdowe posiedzenie Komisji Infrastruktury i Porządku 
Publicznego do Torunia z okazji Światowego Dnia Ochrony Środowiska. Radny 
nadmienił, że podczas przedmiotowego wyjazdu odbędzie się szkolenie dla 
Radnych Powiatu w kwestii prawidłowej formy składania interpelacji podczas obrad 
Sesji Rady Powiatu. Następnie Radny Korczyński powiedział cyt.: „Chciałbym 
Państwa  poinformować o interpelacji złożonej przez Pana Posła Andrzeja Grzyba i 
jest to interpelacja w sprawie problemów z zaopatrzeniem w węgiel gospodarstw 
ogrodniczych prowadzących produkcję szklarniową i pod osłonami z folii. Kolejna 
interpelacja była w sprawie waloryzacji emerytur rolniczych. Tutaj kolega Radny 
Kurek też zwracał na to uwagę.  Zostało również wysłane pismo do Pani Elżbiety 
Witek z zapytaniem, czy braki w dostępie węgla potrzebnego do ogrzewania 
obiektów szklarniowych są monitorowane przez Polski resort oraz czy resort 
rozważa możliwość interwencji innego wsparcia gospodarstw ogrodniczych w 
dostęp do zakupu węgla na cele grzewcze. Takie interpelacje zostały złożone. 
Czekamy na odpowiedzi, dziękuję bardzo”. 
 

Ad. 10. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął 
XLVI Sesję Rady Powiatu Kaliskiego w dniu 27 kwietnia 2022 roku. 
Obrady XLVI Sesji Rady Powiatu Kaliskiego zakończyły się o godz.14.45.    
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